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Mødereferat: LUU Træ 
 

Dato 4. oktober 2022 Tid: 08:30 – 10:00 

Sted Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – lokale 222 

Mødeleder Henrik Tode 

Deltagere Henrik Tode, Kim Aagaard, Búgvi Poulsen, Henrik Lynggaard Christiansen,  
 

Afbud Peter Hjortdal Andersen, Hanne Koblauch, Kent Sand, Martin Laursen, Kim Thomsen, 

Morten Hougaard, klasserepræsentant 

 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Godkendelse af sidste referat  
2. Besøg af klasserepræsentant  
3. Orientering fra Fagkomiteen  

4. Orientering fra Learnmark  

5. Trepartsprojekt  

6. Elektronisk logbog 

7. AUB  

8. Eventuelt 
 
 

Ad 1) 
Referat godkendt uden bemærkninger. 
 

Ad 2) 
Der deltog ingen klasserepræsentant til dette møde.  
Henrik Tode bliver i nogle tilfælde kontaktet af Learnmarks elever. Oftest handler det om 
forventningsafstemninger i forhold til hvad en skole kan tilbyde af hjælp og i langt de fleste tilfælde lukkes 
sagen i løbet af telefonopkaldet.  
 
Ad 3) 

Henrik Tode påpegede at Byggeriets Uddannelser har henvendt sig fordi flere skoler er for langsomme om 
at komme i gang med den elektroniske logbog. Dette er også et punkt på de kommende konferencer, som 
Henrik Tode skal deltage i, i løbet af efteråret.  
 
Antallet af svendeprøver er også et debatemne. Henrik Lynggaard Christiansen understregede, at der ikke 
ønskes flere svendeprøver fra Learnmarks side. Tværtimod skal der måske ryddes op i dem der er.  
 

Henrik Tode orienterede om, at der på landsplan er flere som har dumpet svendeprøverne i år. Der er ikke 
kommet en nærmere forklaring på den stigende dumpeprocent.  
Búgvi Poulsen påpegede at de elever, som bliver udlærte nu, er den elevgruppe, som har været hårdt ramt 
af Corona-nedlukningerne.  
 
Búgvi Poulsen spurgte ind til om der er kommet noget nyt vedrørende det ekstra spørgsmål til 

svendeprøverne.  Intentionerne omkring spørgsmålet kan være god, men det kan være svært at håndtere i 
praksis i forhold fx ordblinde, som kan få ekstra forberedelsestid.  
Henrik Tode har ikke hørt noget nyt omkring denne sag.  
Problematikken tages op på skuemesterkonferencen.  
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Ad 4) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om nyt fra skolen.  

 
Overblik over hold, som er aktive på skolen i denne periode 

• H4 - 17 elever 
• H3 – 18 elever  
• H2 – 17 elever 
• H1 – 10 elever 
• EUX H3 – 13 elever. Eleverne er på Stadionsvej netop nu. De er på Vejlevej igen i uge 44. 

• GF2 – 17 elever 
• To GF1 hold løbende igennem. 

 
Samfundstendens til at byggeriet er på vej ned. Der er færre ansøgere til erhvervsuddannelserne og de 
stigende materialepriser gør at det går den forkerte vej for byggeriet.  
Henrik Tode supplerede med at tømrerne ikke er ledige endnu, men det frygtes det snart vender. 

De fleste virksomheder ved ikke om de har noget arbejde om et halvt år.  

 
De kommende svendeprøver 

• Foråret 23 – Forventet 23 elever 
• Efteråret 23 – Forventet 45 elever inklusive EUX 

 
 

Learnmark Tech afholdt den 16. september strategidag for alle ansatte for at drøfte strategien for de 
næste fire år. Fokus er på tre hovedkategorier: bæredygtighed, kvalitet og motivation (åben skole). 
Henrik Tode spurgte ind til om der var lærertimer nok til at holde åben skole. Henrik Lynggaard 
Christiansen pointerede at det vil være en indsats for Learnmark, som skal prioriteres økonomisk.  
 
 
Ad 5) 

Der er åbnet for en ny ansøgningsrunde til trepartsprojekterne. Der er ansøgningsfrist 1.november.  
 
Tømrerne er i forvejen med i projektet tidlig indgåelse i tømrerbranchen, som også løber frem til udgangen 
af 2023. Dette projekt indeholder:  

• Lærepladsmesse 
• Flere piger i byggebranchen 
• EUD praktikvejlederkurser med gennemførelsesgaranti 

 
Der er forslag fra skolens side om genansøgning på EUX-trepartsprojekt. Henrik Tode var positiv overfor en 
genansøgning. Skolen udarbejder et forslag til en ny ansøgning.  
 
 
Ad 6) 

Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om at den elektroniske logbog har været bremset grundet 
GDPR. Der er nu fundet en løsning, så den elektroniske logbog nu kan tages i brug.  
Eleverne skal sende logbøgerne til en bestemt mailadresse afhængig af faget, som sørger for at sortere 
logbøgerne til de rette modtagere på skolen.  
Eleverne orienteres om det i deres indkaldelsesbreve, når de skal gøre brug af den.  
 
 

Ad 7) 

Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om det fælles AUB-projekt på byggeri, som tømrerne er en del 
af. Dette projekt løber frem til 31.12.2023. 
AUB-projektet er henvendt til de sidste 20 procent af grundforløbseleverne, som ikke har en underskrevet 
uddannelsesaftale ved overgangen til hovedforløbet.  
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Ad 8) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om. at Learnmark er en del af en fælles ansøgning omkring 

udvikling af undervisningsforløb indenfor bæredygtighed og grøn omstilling. Ansøgningen er sendt i 
samarbejde med tømrerskolerne i Region Midt.   
Ansøgningen er på 1.300.800,00 kr. + 100.000,00 kr. i egenfinansiering.  
Ansøgningen er en del af Undervisningsministeriets pulje til udvikling og afprøvning af undervisningsforløb 
på erhvervs- og arbejdsmarkedsuddannelser inden for grøn omstilling og bæredygtighed.  
Projektet har til formål at udvikle undervisningsmateriale i bæredygtighed samt kompetenceudvikling af 
undervisere.  

Projektperioden er frem til udgangen af 2025.  
Der forventes svar på ansøgningen omkring december 2022.  
 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om at skolen er indkaldt til bæredygtighedskonference for 
træfagene mandag den 21. november 2022.  
 

Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om at de nye tømrerhaller nu er blevet færdige.  

 
Henrik Tode er blevet kontaktet af en virksomhed, som gerne vil have nogle kurser hen over 
efteråret/vinteren. Peter Hjortdal kontakter virksomheden.  
 
Henrik Tode spurgte ind til hvor mange elever, som er i skoleoplæring.  
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om at der er fire elever nu. En er i VFU og tre er i delaftale i 

seks uger. Der var 12 skoleoplæringselever lige efter sommerferien.  


